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Protokół nr 18/2020 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego  

w dniu 17 września 2020 r. w godz. od 16:00 do 17:30 w sali nr 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Kamil Klimek – przewodniczący Komisji    

2/ Krystyna Gwiazdowska –wiceprzewodnicząca Komisji  

3/ Zbigniew R. De-Mezer     

4/ Mariola Brygida Karpińska                                    

5/ Jacek Roszkowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1/ Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta  

2/ Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej  

3/ Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. OSGK 

4/ Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. GR 

5/ Zdzisław Wasilewski – sołtys Dubowa I 

6/ Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Kamil Klimek, który powitał zebranych  

i zapytał o uwagi do porządku posiedzenia.   Przewodniczący przypomniał, że posiedzenie 

komisji jest nagrywane wyłącznie do użytku wewnętrznego na potrzeby przygotowania protokołu, 

który podlega udostępnieniu na podstawie ustawy o dostępie do informacji publicznej.   

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 17/2020 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 czerwca 2020 r. 

2. Rozpatrzenie petycji Kamila R. w sprawie ustawienia „kaczkomatów” na terenie miasta 

Suwałk. 

3. Rozpatrzenie wniosku Adama F. w sprawie projektu szybkiej kolei na trasie Suwałki- 

Białystok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie petycji Karola A. „Stop zagrożeniu zdrowia 

i życia”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie petycji Kariny S. w sprawie ochrony zieleni 

i zasobów przyrodniczych Suwałk. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie petycji Piotra C. w sprawie likwidacji 

sołectwa w Suwałkach.  

7. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1.  

Przyjęcie protokołu nr 17/2020 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 czerwca 2020 r. 

Przewodniczący Kamil Klimek poinformował, że nie wniesiono uwag do treści 

protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, w związku z tym protokół został przyjęty. 
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Ad pkt. 2.  

Rozpatrzenie petycji Kamila R. w sprawie ustawienia „kaczkomatów” na terenie miasta 

Suwałk. 

– Petycja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

– Pismo prezydenta Miasta Suwałk stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił sprawę dotyczącą ustawienia przez podmiot 

zewnętrzny na terenie miasta Suwałki urządzeń edukacyjnych z funkcją wydawania zdrowej 

karmy dla ptactwa wodnego tzw. „kaczkomatów”(2 sztuki). W związku z tym miasto nie poniesie 

żadnych kosztów związanych z tą inicjatywą, natomiast otrzyma środki za dzierżawę gruntu pod 

urządzenia. 

Radny J. Roszkowski, zapytał, jaka jest cena za jedną paczkę karmy”? Prezydent  

Ł. Kurzyna odpowiedział, że podmiot zewnętrzny zadeklarował cenę 1 zł.  

Radna M. Karpińska zapytała czy stwierdzono kiedykolwiek zatrucie kaczek?  

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że nie posiada takich danych. Radna M. Karpińska 

Jaki, jest cel ustawienia takich „kaczkomatów”? Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że ww. 

podmiot prowadzi działalność gospodarczą i przy okazji edukacyjną.  

Radny K. Klimek zapytał, jakie są przychody z tytułu dzierżawy gruntu pod 

„kaczkomaty”? Dyrektor T. Drejer odpowiedział, że jest to kwota około 200 zł. rocznie, za jedną 

sztukę „kaczkomatu”.  

Przewodniczący K. Klimek zgłosił wniosek, aby przekazać organowi wykonawczemu  

p. prezydentowi ww. petycję do rozpatrzenia. Wywiązała się dyskusja odnośnie przekazania 

petycji organowi właściwemu do rozpatrzenia.  

Radny Z.R. De-Mezer zawnioskował o uznanie petycji za zasadną. Prezydent  

Ł. Kurzyna stwierdził, że należy przychylić się do wniosku rannego Z.R.De-Mezera o uznanie 

petycji za zasadną, ze względu na to, że żądania zawarte w petycji, które zostały zrealizowane.  

  

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku radego Z.R. De-Mezera: 

za głosowało     – 3 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek radnego Z.R. De-Mezera. 

Radna M.B. Karpińska stwierdziła, że nie powinno się głosować nad sprawą, które jest 

już rozpatrzona i zostanie zrealizowana. Zapytała, jaka jest rola radnych skoro już zapadła 

decyzja o postawieniu „kaczkomatów”. Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że decyzja  

w sprawie ustawienia „kaczkomatów” zapadła jeszcze przed terminem, w którym wpłynęła 

petycja.  

 

Ad pkt. 3.  

Rozpatrzenie wniosku Adama F. w sprawie projektu szybkiej kolei na trasie Suwałki - 

Białystok. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

– Pismo Prezydenta Miasta Suwałk stanowi załącznik nr 5do protokołu.  

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił wniosek p. Adama F. w sprawie projektu 

szybkiej kolei Suwałki do programu Kolej Plus. 

 Prezydent Ł. Kurzyna zaproponował, aby złożony wniosek nie został uwzględniony, 

ponieważ Miasta nie stać na współfinansowanie remontu linii kolejowej, jak również warunki 

ww. programu nie dotyczą takich inwestycji.  
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 Radny K. Klimek dodał, że w piśmie odpowiadającym wnioskodawcy jest wyraźnie 

napisane, że nie jest to zadanie, czy kompetencja samorządu. Przewodniczący zaproponował, 

aby ww. wniosek Adama F. odrzucić.  

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania o odrzucenie wniosku Adama F. 

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

  Komisja jednogłośnie przychyliła się do propozycji Przewodniczącego Komisji  

o odrzucenie wniosku Adama F. 

 

Ad pkt. 4.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie petycji Karola A. „Stop zagrożeniu zdrowia  

i życia”. 

– Petycja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

– Upoważnienie do kontroli stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

– Opinia z dnia 10 września 2020 r. z rozpatrzenia petycji Karola A. w sprawie ochrony zdrowia 

mieszkańców miasta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił i podsumował wszystkie działania  

w sprawie rozpatrzenia petycji Karola A. 

Radny J. Roszkowski przedstawił opinię wraz ze stanowiskiem zespołu kontrolnego, 

który rozpatrywał petycję Karola A. w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców miasta, w której 

to zasugerował władzom miasta działania zmierzające do informowania w Dwutygodniku 

Suwalskim mieszkańców miasta o lokalizacji stawianych masztów, jak również  

o przeprowadzanie kontroli emisji pola elektromagnetycznego w Suwałkach.   

Prezydent Ł. Kurzyna wniósł dwie uwagi i stwierdził, że urząd prezydenta może 

realizować zamieszczanie informacji w Dwutygodniku na temat powstających masztów, 

natomiast badań emisji urząd nie może zrealizować, ponieważ nie ma takich uprawnień. Może 

jedynie wystąpić do BIOS o przeprowadzenie takich badań.  

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały wraz z opinią Komisji: 

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia 

petycji Karola A. „Stop zagrożeniu zdrowia i życia”. 

– Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Projekt uchwały został przekazany Przewodniczącemu Rady Miejskiej celem 

przedłożenia na XXV sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt. 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie petycji Kariny S. w sprawie ochrony zieleni 

 i zasobów przyrodniczych Suwałk. 

– Petycja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

– Pismo Prezydenta wraz z wynikami ankiety załącznik nr 12 do protokołu.  
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Przewodniczący Komisji K. Klimek przedstawił petycję Kariny S. w sprawie ochrony 

zieleni i zasobów przyrodniczych Suwałk, oraz poinformował, że podczas przerwy wakacyjnej 

trwały konsultacje społeczne (ankieta), których wyniki z ankiety zostały przedstawione  

i dostarczone w materiałach komisyjnych. 

 Prezydent Miasta Suwałk Ł. Kurzyna poinformował, że wyniki przeprowadzonej ankiety 

zostały zamieszczone na stronie Urzędu Miejskiego. Prezydent przedstawił i omówił wyniki 

ankiety.  

 Radna M.B. Karpińska poinformowała, że jest za przyjęciem petycji Kariny S. w całości.  

Prezydent Ł. Kurzyna przychylił się do kilku postulatów zawartych w petycji Kariny S., które są 

w pełni uzasadnione, ale do kilku pozostałych postulatów nie przychyla się.   

Radny Z. R. De-Mezer, stwierdził, że petycja zawiera wiele wątków i nie można jej 

rozpatrzeć tylko w części, ani też w całości, biorąc pod uwagę wszystkie żądania zawarte  

w petycji. Poinformował, że podczas głosowania wstrzyma się od głosu, ponieważ większość 

postulatów jest zasadna, ale z niektórymi postulatami od strony formalnoprawnej nie można się 

zgodzić.   

Przewodniczący K. Klimek podsumował dyskusję, oraz stwierdził, że miasto nie jest 

pustynią i że na jego obszarze jest bardzo dużo zieleni.   

Radna M.B. Karpińska zgodziła się z wypowiedzią radnego Z.R. De-Mezera  

i potwierdziła, że tylko z częścią postulatów należy się zgodzić, natomiast pozostałe nie są 

możliwe do wykonania w roku bieżącym.   

Radny J. Roszkowski, zaproponował, aby poprosić autorkę petycji o to, żeby 

doprecyzowała żądania zawarte w petycji.    

Przewodniczący K. Klimek zaproponował, aby spotkać się i porozmawiać z p. Kariną S., 

a teraz przedłużyć termin rozpatrzenia ww. petycji, na co pozwala ustawa o petycjach.  

Radny J. Roszkowski, przedstawił swój wniosek, aby zwrócić się do autorki petycji  

o naniesienie korekt, w celu doprecyzowania żądań w petycji, jednocześnie przedłużając termin 

rozpatrzenia petycji.  

Radni przychylili się do wniosku radnego J. Roszkowskiego i przewodniczącego Komisji.    

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku Przewodniczącego Komisji K. Klimka. 

za głosowało     – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

   

Komisja jednogłośnie przychyliła się do propozycji Przewodniczącego Komisji  

w sprawie przedłużenia terminu rozstrzygnięcia petycji.  

   

Ad pkt. 6.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie petycji Piotra C. w sprawie likwidacji sołectwa 

w Suwałkach.  

– Petycja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

– Pismo PMS w sprawie wyników konsultacji społecznych stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił podsumował wyniki konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta Suwałk w sprawie zniesienia sołectw. Przedstawił również swój pogląd, 

że sołectwa w Suwałkach nie są potrzebne i powinne być już dawno zlikwidowane.  

 Sołtys sołectwa Dubowo I Zdzisław Wasilewski, zaproponował, aby dokończyć 

rozpoczętą kadencję, a po zakończeniu kadencji rozważyć czy sołectwa są potrzebne czy nie?  

Przewodniczący K. Klimek zapytał sołtysa Z. Wasilewskiego, czy w jego ocenie taki 

organ pomocniczy jak sołectwo jest potrzebny? Sołtys Z. Wasilewski stwierdził, że jest sołtysem 
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Dubowa I dwie kadencje i widzi duże zmiany na korzyść sołectwa. Przyznawany, co roku fundusz 

sołecki jest w pełni wykorzystywany.  

Radny Z. R. De-Mezer stwierdził, że od kilku lat współpracuje z mieszkańcami sołectwa 

Dubowo i widzi jak poprawiło się funkcjonowanie sołectwa i jak mieszkańcy zjednoczyli się 

wokół swoich zadań i działań na rzecz sołectwa. Zauważył, że mieszkańcom Suwałk zupełnie jest 

to obojętne, o czym świadczą wyniki ankiety, jak mało głosowało mieszkańców uprawnionych do 

głosowania. Radny poparł głos sołtysa Z. Wasilewskiego odnośnie doprowadzenia do końca 

obecnej kadencji. Radny wnioskował o nieuwzględnienie ww. petycji.  

Prezydent Ł. Kurzyna przychylił się do propozycji sołtysa Z. Wasilewskiego, aby 

dokończyć obecną kadencję.  

Radna M.B. Karpińska również przychyliła się do propozycji sołtysa Z. Wasilewskiego. 

Przewodniczący K. Klimek podsumował dyskusję i zapytał członków komisji czy petycja 

zostanie uwzględniona czy nie. Przewodniczący zarekomendował wniosek o nieuwzględnienie 

petycji Piotra C. w sprawie likwidacji sołectwa w Suwałkach.  

 
Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały wraz z opinią Komisji  

o nieuwzględnienie petycji Piotra C. w sprawie likwidacji sołectwa w Suwałkach: 

 

za głosowało     – 3 radnych  

przeciw    – 1 radny  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia 

petycji Piotra C. w sprawie likwidacji sołectwa w Suwałkach. 

– Opinia stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Projekt uchwały został przekazany Przewodniczącemu Rady Miejskiej celem 

przedłożenia na XXV sesji Rady Miejskiej. 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski. 

 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Na tym protokół zakończono 

    Przewodniczący  
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

    

                Kamil Klimek  

 

 

 

    
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


